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J e g y z ő k ö n y v 

 

Mely készült Gomba Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2021. szeptember 06. napján 

1800 órai kezdettel a Civilház - Integrált Közösségi Szolgáltató Tér rendezvénytermében (2217 

Gomba, Kossuth Lajos Tér. 4. sz.) megtartott egyeztető fórumról. 

 

Jelen voltak: jelenléti ív alapján érdeklődő állampolgár-Gomba  

      érdeklődő állampolgár-Gomba 

      érdeklődő állampolgár-Gomba 

      Lehota Vilmos   polgármester 

      Szegedi Csaba   alpolgármester 

      Tóth József   képviselő 

      Kósa Attila   képviselő 

      Szabó Gyula    képviselő 

      Lehoczki Zoltán  képviselő 

      dr. Gajdos István  településmérnök 

      Gubán Sándor   főépítész 

                                                            

      Varga Sándor    jegyző 

      Pirikisz Diána    aljegyző 

 

             

Lehota Vilmos polgármester 
Köszöntötte a fórumon megjelenteket. Ismertette, hogy a fórum jegyzőkönyvét hangfelvételről a 

jegyző fogja elkészíteni. A fórum egyetlen témájának a meghívóban szereplő helyi építési szabályzat 

módosításának előkészítését ajánlotta.  

 

1. téma 

 

 

Elmondta, hogy Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a település helyi építési 

szabályzatának átmeneti módosításának szükségességéről döntött,, melynek egyik állomása a 

lakossági fórum. Kifejtette, egy változtatási tilalom elrendelésére került sor az átmeneti szabályok 

bevezetéséig, amelyre egyebek mellett az M4 gyorsforgalmi út miatti frekventáltság növekedésből 

adódó problémák miatt van szükség. Elmondta, általánossá vált, hogy vállalkozók minél kisebb 

területen, minél olcsóbban, a lehető legdrágább megoldásokat kínálják, amely magatartás tönkreteheti 

a település élhetőségét, a faluképet és olyan társadalmi folyamatokat indíthatnak be, amelyek nem 

kívánatosak. A résztvevők számára bemutatta dr. Gajdos István településmérnököt és Gubáns Sándor 

főépítészt egyúttal felkérte, hogy ismertesse a partnerségi folyamatokat. 

 

Gubán Sándor főépítész 

Részletesen ismertette a partnerségi folyamat lényegét. Elmondta, hogy az önkormányzat minden 

egyeztetési szabályt betartott, ennek eredménye a mai fórum. Széleskörű tájékoztatót tartott az 

átmeneti szigorítások szükségességéről, a településkép és az infrastruktúra védelméről, valamint 

egyetértését fejezte ki a testületi szándékkal kapcsolatosan. Emlékeztetett, hogy azok a települések, 

amelyek a megfelelő időben nem reagáltak a környezeti változásokra, mára elvesztették falusias 

környezetüket. 

 

dr. Gajdos István településmérnök, A.D.U. Építészeti Iroda képviselője 

Tájékoztatta a résztvevőket az egyszerűsített eljárás részleteiről. Elmondta, hogy a fórum megtartása 

a nyilvánosság biztosítása és az érintettek, jelen esetben a lakosság bevonása miatt szükséges. 
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Csatlakozott főépítész véleményéhez, kérte, hogy a szabályozást, mely szigorítást jelent ugyan, 

fogadja el a lakosság, máskülönben a település már középtávon is elveszítheti falusias jellegét. 

Ismertette, hogy a minimális telekméret növelésével, a telekalakítás egyedi engedélyezésével, a 

lakásszám meghatározásával a település koordinálható marad. Megjegyezte, bár a szabályozás 

tervezete a lehető legszigorúbb előírásokat tartalmazza, ez a módja a településkép megvédésének és 

az élhető környezet megtartásának. 

A tájékoztató végén megjegyezte, hogy meglátása szerint Gomba község jól megtervezett úton halad 

a fejlesztések terén. Kérte a résztvevőket, amennyiben az elhangzottakkal kapcsolatban kérdésük, 

észrevételük javaslatuk van, azt mondják el. Végül elmondta, a fejlődés útjába nem áll az 

önkormányzat, de a fejlődés ütemét meghatározza. 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Megköszönte a részletes tájékoztatókat. Kérte a résztvevőket, hogy a tájékoztatóhoz kapcsolódóan 

mondják el véleményüket, tegyék fel kérdéseiket. 

 

Tóth József képviselő 

Meglátása szerint nem véleményalkotás, hanem a tényekre való reagálás az, ami a képviselő-testület 

döntése valójában. Szerinte a település jelenleg még képes kiszolgálni a lakosságát a meglévő 

infrastruktúrával, de a nyári átmeneti vízhiány megmutatta azokat a problémákat, amelyek 

mindennapossá válhatnak, ha a település fék nélkül növekedni kezd. 

 

Érdeklődő állampolgár 

Kifejtette, hogy sok Buda környéki településnek nincs meg az a lehetősége, amely Gombának még 

igen, vagyis az, hogy útját állja a település végleges átalakulásának. Példaként a saját lakóhelyének 

problémáit hozta, a zsúfoltság és a társadalmi folyamatok megváltozása kapcsán. 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Kifejtette, hogy a forgalom és a lakosságszám mellett az életmód is fontos tényező. A jelenlegi 

infrastruktúra képes a lakosságot ellátni, azonban a megváltozott igények miatt például a vízhasználat 

terén volt fennakadás. A falusias vízhasználat kiszolgálása nem okoz gondot, hiszen sem az emberek 

sem a haszonállatok nem fogyasztanak előre vizet, azonban a medencék egyidejű feltöltése problémát 

okozott. 

 

Érdeklődő állampolgár 

Kérdésként tette fel, hogy milyen előnye származna a településnek abból, ha néhány száz fővel nőne 

a lakosságszáma? Szerinte a településkép remek, azt meg kell őrizni. 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Válaszában elmondta, hogy érdemben nem jelentene finanszírozás többletet, a következő lépcsőfok 

az 5000 fő meghaladása lenne, de ezt nem gondolná célnak Gomba esetében. 

 

Tasi Péter érdeklődő állampolgár 

Elmondta, hogy néhány száz embernyi betelepülő többletfinanszírozást nem, de vásárlóerő 

növekedést viszont jelent, amely szolgáltatásbővülést eredményezhet, melyet a település minden 

lakója élvezhet. Hozzátette, a növekedésnek nem szabad korlátlanul megtörténnie, arra 

infrastrukturálisan és társadalmi szempontból is készülni kell. Emlékeztetett a legtöbb település 

elvesztette arculatát és a társadalmi berendezkedését a hirtelen lakosságszám növekedéssel. 

Megjegyezte, a kérdés az, hogy az ideiglenes szabályozás meddig marad majd érvényben és mikor 

lesz egy új, a településrészeket is differenciálni képes szabályozása a településnek. 
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Gubán Sándor főépítész 

Elmondta, hogy azt lehetetlen megmondani, hogy mekkora lakosságszám szükséges adott 

szolgáltatások megélhetéséhez és megjelenéséhez. Hozzátette, lényeges a lassú és kismértékű 

növekedés, amennyiben a növekedés mellett is dönt a település. Szerinte sok rossz példát lehetne 

sorolni, ahol nem vették kellően komolyan a változásokból eredő problémákat. Megjegyezte, a 

legfontosabb, hogy a gyermekek kötődjenek a településhez az iskola, óvoda révén, így a szülők sem 

csak alvótelepülésként tekintenek a településre. 

 

 dr. Gajdos István településmérnök, A.D.U. Építészeti Iroda képviselője 

Meglátása szerint a normatív szabályozás mellett fontos lenne, ha a települések rendelkeznének 

egyfajta szokásokat összefoglaló dokumentummal, amelyet be lehet mutatni, és amelyet megismerhet 

a településre vágyó. Így eldöntheti, hogy az adott település értékrendje egyezik-e az övével. 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Kifejtette, hogy ilyen dokumentumot már alkotott a település, deklaráció formájában. Ebben a 

településen aktív szokásokat, a falusias életből eredő problémákat megvilágítva. Megjegyezte, ezek 

nem normatív szabályok, ugyanakkor megjelenítenek egy értékrendet. Példaként a tóparti terület 

használhatóságának megőrzését hozta. Fontosnak tartja, hogy a településfejlesztési koncepció is 

hamarosan újraalkotásra kell kerüljön, amelyben rögzíteni lehet azt a lakosságszámot, amelyet 

célként tűzhet ki Gomba község. Hangsúlyozta, a község fogalmát, melyet meg szeretnének őrizni. 

Hozzátette, emellett az is cél, hogy egy községnyi méretű településen Gomba olyan szolgáltatásokkal 

lássa el a lakosait, amely egy kisváros vagy egy közepes méretű városra jellemző. 

 

Érdeklődő állampolgár 

Meglátása szerint a határokat meg kell húzni, a szigorú szabályokat meg kell hozni és vissza kell 

fogni a negatív hatásokat, máskülönben komoly problémákra számíthat a település.  

 

Szegedi Csaba alpolgármester 

Meglátása szerint sem lehet számszerűsíteni, hogy mekkora lélekszám mellett jelennek meg új 

szolgáltatások. Az viszont ismert tény, hogy Közép-Európában a 3000 fő körüli lakosságszámot 

tartják a legélhetőbbnek, amely megelőzi az 5000 lélekszámú településeket. Ez nem véletlen, eszerint 

nem lehet cél a városodás. 

 

Gubán Sándor főépítész 

Megjegyezte, hogy a jelenlegi szabályozás nem kedvez a településvezetőknek, de a szigorítások 

segíthetnek csökkenteni a negatív hatásokat. 

 

Tóth József képviselő 

Elmondta, semmiképp sem támogatja a gyors, robbanásszerű lakosságszám növekedést. Tisztában 

van azonban azzal, hogy a jelenlegi beépíthető területek mindegyike gazdára fog lelni, azok 

beépítésre kerülnek, így pár éven belül 100-150 új házra számít majd Gombán. Hozzátette, ezzel 

nincs is baj, a meglévő területeken történő építkezés egy szükségszerű dolog. 

 

Érdeklődő állampolgár 

Csatlakozott az elhangzottakhoz, szerinte a szabályozás az új telkekre még szigorúbb kell legyen, és 

nem javasolja újabb területek belterületbe vonását. Ez a fajta fejlődés lassabb és konszolidáltabb 

lakosságnövekedést eredményezhet. 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Elmondta, hogy ennek hatását már érzi a település a telekárak emelkedése kapcsán. Már a vásárlók 

is rájöttek, hogy a foghíjas területen, a bontásra váró ingatlant is érdemesebb megvásárolni, mint új 
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területen kialakítani. Hozzátette a szabályozás megalkotása az önkormányzat feladata és kötelessége 

a településen élők érdekében. Megkérdezte van-e további hozzászólás? Hozzászólás nem lévén 

zárszóra kérte fel a meghívott szakembereket. 

 

dr. Gajdos István településmérnök, A.D.U. Építészeti Iroda képviselője 

Rögzítette, hogy a fórumon és az egyeztetési eljárásban sem érkezett ellenvélemény a javaslattal 

kapcsolatosan, így a szükséges vélemények beszerzésével folytatódik az eljárás, mely az állami 

főépítész jóváhagyását követően rendeletalkotással zárul. 

 

Gubán Sándor főépítész 

Hozzátette, az elkészült dokumentum elfogadásáról egy képviselő-testültei határozat születik, mivel 

írásos választ igénylő kérdés nem érkezett. Ezt követően a véleményeztetés lefolytatása után a 

településmérnök úr által elmondottak következnek, a végén helyi rendelet megalkotásával. 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Megköszönte a részvételt, jelezte, hamarosan újabb fórumon a település jövőjével kapcsolatos 

koncepciók megalkotásával foglalkoznak, melyen számít a gombaiak véleményére és jelenlétére. 

Megkérdezte, hogy van-e a még a fórum keretében hozzászólás, vélemény esetleg javaslat? 

Hozzászólás nem lévén megköszönte a fórumon megjelenteknek a részvételt és a közös munkát. 

Emlékeztetett, hogy a honlapon továbbra is elérhető a teljes partnerségi dokumentáció és a 

véleményeket, javaslatokat még várja az önkormányzat a forum@gomba.hu e-mail címre. 

 

További hozzászólás nem lévén megköszönte a részvételt és a fórumot 1910 órakor bezárta. 

 

 

 

 

  Lehota Vilmos      Varga Sándor 

   polgármester                jegyző 

mailto:forum@gomba.hu

